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Jegyzıkönyv 
 
Készült Fonó Önkormányzat Képviselı-testületének 2010. június 23-án tartott  rendkívüli 
képviselı-testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak:  Kovács Gyula-polgármester 
                       Vörös Lajos-alpolgármester 
                        Huber Zoltán 
                        Pál József Ernıné 
                        Nyerges Péter 
                        Szála Béla-képviselık 
                        Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
Meghívott vendégek: 
 
Somogyvíz Kft. ügyvezetıje – Vigh Attila 
TamásI gesztorságú Társulás képviselıje- Bujdosó Arnold 
Boda Anikó-mőszaki elıadó 
 
 

- Kovács Gyula-polgármester köszönti a testületi tagokat, meghívott vendégeket, 
megállapítja, hogy a testület határozatképes, mivel 6 fı képviselıbıl 6 fı jelen van. 
Ismerteti  a napirendi pontokat, megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat 
nincs, a testület az alábbi napirendi pontokat tárgyalja.  

 
Napirendek:  
 

1. Ivóvízminıség-javító programról 
Elıadó. Kovács Gyula-polgármester, meghívott vendégek 
 

2. Egyéb ügyek 
Elıadó. Kovács Gyula-polgármester 
 
Napirendek tárgyalása:  
 

 
1. Ivóvízminıség-javító programról 

Elıadó. Kovács Gyula-polgármester, meghívott vendégek 
 

- Kovács Gyula-polgármester köszönti a Somogyvíz Kft. ügyvezetıjét. Kéri, hogy 
röviden foglalja össze, hogy Fonó községben milyen vízminıség-javító beruházásra 
van szükség és a tervezett költségekbıl mi az, ami kötelezı lenne? 

 
- Vigh Attila – ügyvezetı: köszönti a testületi tagokat. Elmondja, hogy Fonó községben 

3 éven belül az ívóvíz nitrit-mentesítését meg kell oldani, amire lehetıséget ad ez a 
pályázati kiírás, KEOP, amely utófinanszírozású,  és 90%-os támogatottságú. Az 
egyik tervben Baté lenne a vízbázis-kezelı és Fonó onnét kapná a vizet. A pályázathoz 
3 féle variációt ki kell dolgozni Az elsıben Batéban lenne a kútfurás, vezeték épülne 
kb. 4700 fm. Fonóig,  a felújítások Batéban történnének fıleg ez  kb. 120 millióba 
kerülne. A 2. variációban Fonóban történne az ammónia-mentesítés 78 millió forintért. 
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A pályázat két fordulós, természetesen ez egy tervezett összeg, ennél ez kevesebb is 
lehet, de ha több lesz  akkor azt az önkormányzatnak kell állnia. Az a kérdés, hogy 
mennyi önrészt bír el az önkormányzat. A víztisztító berendezés 13 millió, gépház 
bıvítés 6 millió, tartalék kút fúrás 12 millió, kútfelújítása 4,5 millió, rekonstrukció 12 
millió, amely a beruházás 20%-a lehet, víztorony felújítása 4,5 millió Ft lenne. Ezeket 
lehet csökkenteni, az önrésznél minimum 15%-ot kell számolni, mivel az áfát is az 
önkormányzat fizeti. A tervezett 78 millió helyett kb. 50 millióig mehetne alá a 
község, ha Baté nélkül készülne a beruházás, Batéval kb. 120 millió lenne az 
összköltség. 

 
- Kovács Gyula-polgármester az a problémájuk Batéval, hogy ott rosszabb minıségő az 

ivóvíz, ízre mindenképpen, úgy gondolja, hogy Fonóban amit muszáj megoldani, azt 
kellene ez kb. 50 millióból kijönne. 

 
- Boda Anikó-mőszaki elıadó. – Azt javasolja, hogy a pályázatban mindenképpen több 

mőszaki tartalmat kell beletenni és nem elvenni, amit ki kell  cserélni az 
mindenképpen legyen benne, mert ilyen támogatottságú pályázat nem lesz 
mostanában.  

 
- Vigh Attila-ügyvezetı: az a fontos, hogy 2012-12-31-ig a rendeletben elıírt 

vízminıségi paramétereknek meg kell felelni minden községnek. Azért szükséges a 
társulás létrehozása, hogy az áfát vissza lehessen igényelni. A beruházás költségei 
természetesen lakosság arányosan terhelné a két községet. A társulásban négy 
település lenne Orci-Zimány, Büssü, Baté, Fonó. A tervezési díj a 4 települést 
terhelné. Aggályai a Tamási gesztorságú pályázattal, hogy korábban 167 település 
adott be pályázatot 138 millió forintra Siklós gesztorsággal, az megbukott, mivel 
ekkora társulást fenn is kell tartani. Úgy tudja, hogy készfizetı kezesség az 
önkormányzatot terheli.  A pénzügyi tervezést a Kristály Kft. készítette.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı nagyon fontos döntést kell hozni a képviselıknek, 

elıször is arról kell dönteni, hogy beadják –e a pályázatot. Utána arról, hogy Batéval 
közösen, vagy önállóan pályázik a község. Utána arról, hogy kivel alakítanak társulást 
Tamási gesztorsággal, akik már több pályázatot beadtak, elıkészítették az egész 
társulást és munkaszervezetét, és több  szakembert foglalkoztatnak,  vagy a 4 kis 
település közösen. Ekkor a társulást létre kell hozni, mint önálló jogi személyt be kell 
jegyeztetni, a  munkaszervezetet létrehozni,  fenntartani minimum a beruházást követı 
5 évig, ott foglalkoztatni kell  legalább 1 fıt, stb. Ezt a felelısséget,  úgy tudja, hogy 
egyik önkormányzat jegyzıje sem vállalta fel eddig , sem Magyaratád, sem Gölle 
körjegyzıje, mivel a megfelelı szakértelemmel ık sem rendelkeznek,  ezért nem 
javasolja ezt a külön társulást létrehozni, csak a Tamási gesztorsággal. A Somogyvíz 
Kft.-t együttmőködésre kéri, bármi is lesz a döntést.  

 
- Vigh Attila-ügyvezetı Baté község is szeretne bekerülne ebbe a pályázatba, amelybe 

csak így tudna, ha Baté lenne a vízátadó Fonónak és közös vízbázist hoznának létre. 
Nyilván késıbb az üzemeltetési költség is felezıdne, és ez a vízdíjban is meglátszana. 
Batéban vas-mangános a víz, ez miatt sajnos a rendeletben nincsenek benne.  

 
- Dr. Bujdosó Arnold - ügyvéd: Köszönti a testületi tagokat. Örül a megkeresésnek. 

Elmondja, hogy a költséghatékonyságot vizsgálják a pályázatnál, a leghatékonyabb 
megoldást meg kell keresni.  
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- Kovács Gyula-polgármester egészséges vizet kell biztosítani a lakosságnak, a kút 

minıségét kell megnézni, hogy milyen most Batéban és milyen Fonóban? 
 

- Huber Zoltán- Fonónak jó a vízminısége most. Batéban rossz az íze a víznek. Ha 
Batéból kapná a vizet Fonó, akkor egy rosszabb minıségő vizet kapna. Az lenne a jó, 
ha Fonó lehetne a vízátadó.  

 
- Dr. Bujdosó Arnold- ügyvéd:  Az ivóvíz, a vízdíj mértéke is fontos. Kérdés, az hogy a 

költségekbıl  lakosságarányosan mennyi jutna mindkét településnek. A vízdíjból fog 
megtérülni a beruházás, ezért nem mindegy, hogy a 10%-os önerıt kivel fizettetik 
meg.  

 
- Vigh Attila-ügyvezetı: A vízdíj-megállapítása megtörtént decemberben, sajnos Fonó 

az állami támogatásból kiesett, ennek a kompenzálását is meg kell beszélni. 
 

- Dr. Bujdosó Arnold- ügyvéd: Elmondja, hogy Tamási gesztorságával most 19 
település pályázata beadásra került. Nagy érdeklıdést mutat egy nagy pályázó. A 
munkaszervezet több szakemberbıl áll, jobban tudják a munkákat koordinálni, 
folyamatos a pályázatok beadása, nem kell várni másik községekre. Egyik település 
nem érinti a másik község pályázatát, külön kezelik ıket. Költség hatékony 
megoldással mőködnek, 130 Ft/lakos támogatást kell fizetni a településeknek. Ezt a 
tagdíjat várhatóan tudják tartani. A társulás eddig a Somogyvíz Kft-vel is jól 
dolgozott, ık is a Kristály Kft-vel dolgoznak. A pénzügyi részét a pályázati 
tartalomnak minden település külön fogadja el, mindenki a sajátját, minden vagyon a  
pályázat lezárása után átkerül az önkormányzatok tulajdonába. Érdekképviseletet 
biztosítanak az önkormányzatoknak. A közmőfejlesztés ma a legnehezebb. Maximum 
50 létszámnál (községgel) megáll a társulás. Készfizetı kezességet kell vállalni a 
hitelre, amit a társulás vesz fel,  ami kb. 5-6 millió forint lesz. A közös vízmő kérdését 
is érdemes megfontolni, ha  2 település közös vízmővet alakít ki, a tulajdonjog is 
közös lesz, osztatlan közös tulajdonba kerülne. A távvezeték pedig a határmentén 
kerül tulajdonba.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı felmerült kérdésként, hogy mire kell készfizetı 

kezességet vállalni az önkormányzatnak?  
 

- Dr. Bujdosó Arnold-ügyvéd:  A társulási megállapodásban benne van, hogy csak a 
saját önkormányzati részre kell vállalni a készfizetı kezességet. A költségeket meg 
kell nézni, hogy mi mennyibe kerül, hogyan éri meg jobban 2 község közösen, vagy 
önállóan. A kivitelezésre a pályázat beadását követıen kb. 1 év múlva kerülne sor.  A 
közbeszerzésnél kell odafigyelni, minél nagyobb keret lesz, annál jobb lesz, mivel 
várhatóan 2 év múlva már az árak is drágulnak A megvalósításhoz adnak 90%-os 
támogatást, 10%-os önerı kell, amely kb. 7 millió forintos önerıt jelentene a 
községnek, amit 25 év alatt kell törleszteni. Természetesen az önkormányzat 
elıtörleszthet, de  a vízdíjra is terhelheti a költségeket. Kérdés, hogy 1 lakos mennyi 
vizet fizet majd 25 év múlva, amennyi idı alatt amortizálódnak a berendezések. 
Sajnos most a legtöbb vízdíjban nincs amortizációs díj, amelybıl a következı 
fejlesztéseket lehetne megvalósítani.  
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- Szála Béla: Társulást jónak tartja, minden falu önálló, a Batéval való közösködést át 
kell gondolni.  

 
- Huber Zoltán. A vízdíj egyforma lenne akkor.  

 
- Nyerger Péter: Úgy gondolja, hogy ez a beruházás Fonónak kötelezı, de valószínőleg 

ezzel Baté járna jobban. Ha Batéval társulnak, nem javul a Fonói kút, akkor annak 
vége lesz. Ha önállóan csinálják, mi a garancia arra, hogy az új kút nem lesz nitrites 10 
év múlva, ez a veszélye az egyedüli építkezésnek. Ezt a pályázatot jó lehetıségnek 
tartja.  

 
- Huber Zoltán. Úgy gondolja, hogy a kút ásása közben derül majd ki, hogy mit kell rá 

telepíteni, milyen tisztító berendezést. Amennyiben önállóan valósítja meg a település, 
akár késıbb ebbıl profitálhat is, késıbb esetleg más is rácsatlakozhat a rendszerre. Ez 
a mostani saját kút egy nagy kincs,  amely önállóságot nem szabad feladni.  

 
- Vörös Lajos: a társulásba véleménye szerint is be kell lépni. A saját pályázatot 

támogatja 78 milliósat, nem a Batéval közöset. A saját beruházás kb. 3 millióval 
kerülne többe, de Fonóban maradna mindent.  

 
- Kovács Gyula-polgármester: Ha Batéval közösködne ennyi pénzzel, akkor sajnos 

Fonóban a kút is tönkre menne. Batéban lévı kút lenne a közös kút,  és az új kút is 
Batéban épülne és a vezetéket és víztornyot is felújítanák. A társulásba mindenképpen 
be kell lépni, ezt támogatja. A vízbázis az mindig is kincs lesz a településen. A 
jelenlegi kút Fonóban jó és az új kút is víztisztítóval lesz ellátva, ami jó lesz. Ez a 
rendszer  kb. 3 év múlva indulna el . A 90%-os állami támogatással a kb. 7 millió 
forintot 25 év alatt, úgy gondolja, hogy  kitudja gazdálkodni az önkormányzat. A 
vízdíjra mi rakódik rá, arra majd figyelni kell a vízdíj megállapításnál. Várhatóan a  
vízdíj,  ez miatt a beruházás miatt is emelkedni fog, de úgy gondolja, hogy egy jó 
mennyiségő, jó hozamú kutat kár lenne megszüntetni. Ezzel az új beruházással egy 
jobb minıségő vizet fog kapni Fonó. Javasolja a Tamási gesztorságú társuláshoz 
csatlakozni és önállóan pályázni, nem Batéval közösen az ivóvízminıség-javító 
programra. Javasolja a határozati javaslatot elfogadni.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza:  
 
50/2010./VI.23./ Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Község Önkormányzat  Képviselı-testülete a Dél-dunántúli Régió Ivóvízminıség-javító 
Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodását és mellékleteit minısített többséggel 
jóváhagyja és felhatalmazza a polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására és a 
Társulási Tanácsban történı képviselet ellátására. A Társulás mőködéséhez szükséges forrást 
a képviselı-testület a Támogatási Megállapodásban foglaltak szerint lakosságarányosan 
biztosítja, és felhatalmazza a polgármestert az ehhez szükséges megállapodás aláírására. (a 
lakosságszámot a KSH 2009. január 1. napján bejegyzett lakosságszám határozza meg.) A 
belépéskor a hozzájárulás mértéke az 100,-Ft/lakos/év összeggel számított egész éves 
hozzájárulás összegének egynegyed része, ami a pályázat elkészítésének költségeit fedezi. A 
2010. elsı félévre irányadó mőködési hozzájárulás mértéke 130,-Ft / lakos összeg. 
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A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert a Társulás javára szóló az önkormányzat 
költségvetési elszámolási számlájára vonatkozó azonnali beszedési megbízás aláírására, arra 
az esetre, ha az önkormányzat a Társulási Tanács elnökének írásbeli értesítésében foglalt 
határidıre az esedékes – a Társulási Megállapodás VI.1. pontja szerinti – befizetési 
kötelezettséget elmulasztja.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Társulás elnöke, illetve 
munkaszervezet vezetıje részére adjon meghatalmazást az önkormányzat közigazgatási 
területén lévı vízi közmőveket üzemeltetı Somogyvíz Kft. Kaposvár , továbbá az illetékes 
vízügyi igazgatóság képviselıivel való egyeztetések, adatkérési eljárások lefolytatására. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a Társulást, hogy a KEOP-2009-1.3.0 azonosító számú 
pályázati felhívásra vonatkozó pályázatot készítse elı és terjessze a Képviselı-testület elé. Az 
önrész elfogadásáról a képviselı-testület a pályázat elfogadásával egyidejőleg fog dönteni. 
 
Felelıs: Kovács Gyula- polgármester 
Határidı: 2010.08.01. 
 

2. Egyéb ügyek 
Elıadó: Kovács Gyula-polgármester 
  
- Kovács Gyula-polgármester javaslatot tesz a kisgyaláni 039/2 hrs-zu magánút 
tulajdonosának kérelmére a közforgalom elıli elzáráshoz. Az önkormányzat a 
szomszédos ingatlan tulajdonosa. 
 

Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
51/2010. /VI.23./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul a kisgyaláni 039/2 hrsz-u magánút 
közforgalom elıli elzárásához, mint a szomszédos terület tulajdonosa.  
 
Határidı. Azonnal 
Felelıs: polgármester  
 
 
Más napirendi pont nincs, a polgármester megköszöni az ülésen való részvételt és az ülést 
bezárja.  
 

K.m.f. 
 
 
Kovács Gyula                                                                              Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                                                körjegyzı  

 


